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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity 

Zápis ze zasedání konaného dne 18. 5. 2021 

 

 

Přítomni: 26 členů AS LF MU  

Nepřítomni: Petr Babula, Petr Kala, Leoš Křen, Barbora Nebenführová, Miroslav Souček, Vlastimil 

Válek 

Zvaní hosté:  děkan Martin Repko, proděkanky Kateřina Kaňková, Lýdie Izakovičová Hollá, Jana 

Fialová a Andrea Pokorná, tajemník Michal Sellner 

Program zasedání 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Zpráva děkana 

3. Strategický záměr LF MU na léta 2021–2028 

4. Změna organizační struktury LF MU 

5. Přeměna studijního oboru Fyzioterapie na studijní program 

6. Dopad novely zákona č. 96/2004 Sb. do studijních plánů VL a ZL 

7. Zpráva předsedů komisí AS LF 

8. Různé 

 

1.  Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné, uvedl jména předem omluvených senátorů a konstatoval 

usnášeníschopnost AS LF. Prezenční listina je přílohou zápisu. 

Pořízením zápisu byla pověřena Mgr. Vladíková. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat. 

 

2.  Zpráva děkana 

Děkan Děkuji za všem členům AS LF za dosavadní spolupráci, rád bych se zmínil o některých 

milnících, které jsme spolu prožili.  

V roce 2019 jsem byl zvolen děkanem, děkuji všem za důvěru, věřím, že naše spolupráce byla 

pro všechny příjemná. V období 1.11.2019 – 10.3.2020 jsme se snažili s celým vedením 

naplňovat koncepční kroky. 

Jaro 2020 znamenalo první vlnu covidové krize, museli jsme vše přesunout do online, snažili 
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jsme se vydávat jasné pokyny, aby LF mohla fungovat nadále. Myslím si, že se nám to dobře 

dařilo. Děkuji všem pedagogům za jejich zapojení v online výuce, přestože jsme všichni zvyklí 

na prezenční výuku. 

Přišlo první plošné testování, následně zapojení studentů, které bylo perfektní – 

dobrovolnická činnost, první povinné nasazení studentů však do dneška považuji za 

nešťastné, studentská obec nemůže zachránit tento stát. Jako děkan jsem vždy bojoval proti 

povinné pracovní povinnosti. Děkuji SKASu, který se zasloužil o organizaci pracovní 

povinnosti, právem byla dobrovolnická činnost oceněna Cenou rektora za dobrovolnictví. 

Zmíním i spolupráci s armádou, která se dařila. 

Jako jediná fakulta jsme si udrželi promoce, na to jsem hrdý. Ohlasy byly pozitivní, jsem rád, 

že jsme tento ceremoniál dodrželi.  

Zahájili jsme provoz v SIMU, které je nyní naší výkladní skříní, výstavba se povedla. Věřím, že 

je to velké lákadlo pro nové uchazeče. Termín byl dodržen i přes covidovou krizi. 

Když přišla druhá vlna covidu, už jsme byli zkušenější, nicméně ne vždy byla výuka tak 

perfektní, jak jsme si představovali, protože ji narušovalo povinné nasazení studentů, které 

jsme rezolutně odmítali. Děkuji studentům, kteří pokračovali ve výpomoci, i když nebyli 

povinně nasazení. 

Očkování – pro naši fakultu je otázka převážně vyřešena, studenti, kteří museli vykonávat 

pracovní povinnost, jsou naočkováni. Akademici, kteří pracují v nemocnicích byli zočkováni 

mezi prvními, akademici z kampusu již mají možnost očkování také. Pomáháme hledat 

neakademiky na základě jejich pedagogické činnosti nebo věku.  

Fakulta je navzdory vnějším podmínkám ekonomicky stabilní. Letos jsme poprvé přesáhli 

hranici miliardy rozpočtu, udrželi jsme zahraniční studenty a splnili jsme všechny podmínky 

vládního programu. Chtěl bych dále vyzdvihnout vnější vztahy a péči o uchazeče, ta se velmi 

zlepšuje, velmi dobře funguje i Juniorská akademie. Máme nárůst počtu studentů i velkou 

kvalitu a variabilitu studia. Rozvíjíme vědu i výzkum.  

Děkuji všem za společně strávené období, ne všechny vztahy na ostatních fakultách jsou 

takové, jako máme my. Věřím, že i s novým senátem bude spolupráce výborná. 

 

3.  Strategický záměr LF MU na léta 2021–2028 

Děkan Práci na záměru jsme začali na podzim 2020, vycházeli jsme i ze Strategického záměru MU. 

Chtěl bych nyní stručně představit strategické priority: 

Strategická priorita č. 1 – Výuka a vzdělávání v pregraduálním studiu 

Zde zmíním důležitost personálního obsazení, které hraje důležitou roli. 

Strategická priorita č. 2 – Výzkum a doktorské studium 

LF musí být v následujícím období velmi intenzivně rozvíjena ve vědeckovýzkumné aktivitě, 

z té je z části financována pedagogická složka. 

Strategická priorita č. 3 – Specializační vzdělávání 

Koncepce specializačního vzdělávání je roztříštěná celostátně, naší snahou bude hrát v 

oblasti specializačního vzdělávání významnou roli. 
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Strategická priorita č. 4 – Internacionalizace a studium zahraničních studentů 

LF se musí snažit o zviditelnění svých aktivit LF směrem ven a to nejen ve studijní oblasti, 

ale i v oblasti vědeckovýzkumné . 

Strategická priorita č. 5 – Informační zdroje a systémy, IT podpora 

Pokrok v této oblasti přinesl uplynulý rok, online výuka a komunikace byla dominantní.  

Strategická priorita č. 6 – Management lidských zdrojů, správa instituce a infrastruktura 

Získali jsme HR Award, což je pro další rozvoj fakulty velice důležité. 

Strategická priorita č. 7 – Akademické prostředí a společenská role 

Společenská role LF je extrémně důležitá, to jsme si koneckonců vyzkoušeli za poslední rok.  

Strategický záměr je potřebný, abychom se za 8 let se dokázali podívat zpátky a řekli si, 

jestli se fakulta dále rozvíjí nejenom v souladu se záměrem MU, ale i vlastní cestou směrem 

k tomu, abychom byli jasným leaderem pro vzdělávání v naší republice. Domnívám se, že 

LF toto velmi dobře daří už teď. Strategický záměr považuji i za směřování osoby mé 

samotné, cítím to jako moji povinnost odevzdat tuto práci, rád bych strategický záměr 

nejenom nastavil, ale i maximálně naplnil. 

 

Diskuze: 

Děkan Bylo to (strategický záměr) diskutováno široce včetně vedení MU, podnětů z akademické 

obce přišlo málo, snad je to tím, že bylo vypilováno maximum možného. Chtěl bych ještě 

poděkovat všem svým proděkankám a proděkanům, toto je samozřejmě kolektivní práce.  

Předseda Toto mohu potvrdit, byl jsem na všech jednáních a každý bod se probíral v širokém 

kontextu. 

Pánka Chtěl bych se zeptat, jestli nás ke strategickému záměru zavazuje nějaký předpis a jak často 

je povinnost záměr obnovit? 

Děkan Strategický záměr plyne ze zákona, osmileté období je dáno univerzitou. 
 
 

Schválení Strategického záměru Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na léta 2021–2028 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 26 
Pro:   26 
Proti:  0 
Zdržel se: 0 
 
Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. h) zákona o 
vysokých školách schvaluje Strategický záměr Lékařské fakulty Masarykovy univerzity na léta 2021–
2028 v předloženém znění. 
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Děkan Ještě bych závěrem poděkoval panu doktorovi Dostálovi, který k poslednímu květnu 

odchází ze své pozice vedoucího Oddělení pro strategii a vnější vztahy. Pro LF udělal 

spoustu práce, mj. intenzivně pracoval na Strategickém záměru. S panem doktorem 

budeme nadále v určité míře spolupracovat. 

 

4.  Změna organizační struktury LF MU 

Předseda  Měníme názvy tří pracovišť, jedno se posouvá v organizační struktuře na jiné místo. Děkuji 

za to, jedná se o racionalitu a snahu o lepší komunikaci.  

Děkan Centrum pro rozvoj klinických kompetencí se mění na Ústav simulační medicíny. Nemění 

se jen název, ale i obsah činností pracoviště. Katedra ošetřovatelství a porodní asistence se 

mění na Ústav zdravotnických věd. Naše nelékařské obory jsou naprosto na vrcholu v rámci 

republiky, je to dáno faktorem historickým a personálním obsazením. Ústav ochrany a 

podpory zdraví se transformuje na Ústav veřejného zdraví, aby reflektoval zaužívaný pojem 

„Public Health“, což je celosvětově srozumitelný název. 

Štourač Myslím si, že směřování a rozvoj simulační medicíny je novým prvkem na LF, ale není 

ojedinělým ve světě, takže by mělo být doprovázeno právě touto změnou, a ne nějakým 

obecným zastřešením.  

Předseda LK  Legislativní komise bez připomínek.  

 

Diskuze: 

Plánka Katedra ošetřovatelství a porodní asistence se mění na Ústav, a tři zbývající katedry 

zůstávají katedrami? 

Pokorná  Mění se jen název, nadále jsme zařazeni v nelékařských pracovištích. Změna se týká toho, 

že v tuto chvíli na Ústavu zdravotnických věd zaštitujeme čtyři studijní programy, 

zajišťujeme výuku pro VL i ZL. Ústav zastřešuje víc, než se vejde do názvu a chceme název 

zjednodušit i s ohledem na spolupráci na venek.  

Předseda  Mám dotaz na financování, zda hodiny Ústavů, které povedou v SIMU výuku, nepřejdou 

pod rozpočet nově vzniklého Ústavu SIMU. Jak se plánuje přerozdělení financí, půjde za 

výukou?    

Děkan Nechceme odebírat ústavům a klinikám hodiny. Cílem je, aby měl Ústav SIMU svůj vlastní 

výzkumný program, koordinoval výuku a poskytoval zázemí.  

Štourač Strategie zůstává neměnná, neměníme dodavatelská pracoviště. Pod ústav SIMU spadají 

jen nově vzniklé předměty. Jsme připraveni na velký rozsah výuky, budeme poskytovat 

prostory. Dodavatelská pracoviště nebudou nijak ochuzena. Všechny vyzývám, učme 

v SIMU, ty možnosti jsou neomezené. 

Předseda Volební obvody se odvíjí podle počtu pracovišť, resp. počtu úvazků. Vzniknou na Ústavu 

SIMU nové úvazky? 
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Děkan Vznikem ústavu nevzniká nová „ekonomická zátěž“, počet úvazků zůstává stejný, mění se jen 

jejich zařazení. 

 

Schválení změny názvu pracovišť a vnitřního předpisu Organizační struktura LF MU 
 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

Přijatá usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. A) zákona o 
vysokých školách schvaluje s účinností od 1. 9. 2021 změnu názvu pracoviště „Centrum pro rozvoj 
klinických kompetencí“ na „Ústav simulační medicíny“ a změnu organizačního začlenění tohoto 
pracoviště spočívající v zařazení Ústavu simulační medicíny mezi Ústavy.“ 
 

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. A) zákona o 
vysokých školách schvaluje s účinností od 1. 9. 2021 změnu názvu pracoviště „Katedra ošetřovatelství a 
porodní asistence“ na „Ústav zdravotnických věd“. 
  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. A) zákona o 
vysokých školách schvaluje s účinností od 1. 9. 2021 změnu názvu pracoviště „Ústav ochrany a podpory 
zdraví“ na „Ústav veřejného zdraví“. 
  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. B) zákona o 
vysokých školách schvaluje s účinností od 1. 9. 2021 změnu Organizační struktury Lékařské fakulty 
Masarykovy univerzity v předloženém znění. 

 

 
5.  Přeměna studijního oboru Fyzioterapie na studijní program 

Pokorná  Z magisterského dvouletého oboru se stává program. Hlavní změnou je, že absolventi 

získají specializovanou odbornou způsobilost, kterou dříve nezískávali. Program 

Aplikovaná fyzioterapie odpovídá všem legislativním požadavkům. Pokud akreditace 

bude úspěšná, budeme jediní v republice, kteří budeme mít přímo obsah, který je běžně 

obsahem v tzv. dlouhých a krátkých kurzech pro získání specializované odborné 

způsobilosti. Garantem je zde přítomný pan profesor Dobšák. Program je jednooborový, 

v českém jazyce a prezenční formě. Děkuji panu profesoru Dobšákovi a dalším, kteří se 

na přeměně podíleli. 

Předsedkyně VK Komise nemá k tomuto připomínky. 

Diskuze: 

Dobšák Děkuji paní proděkance, bylo to náročné, jsme nesmírně vděční za podporu a pomoc, 

které se nám dostalo. 
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Gál Chtěl bych se zeptat, kolik studentů je nyní v bakalářském programu a kolik jich dále 

pokračuje?  

Dobšák V bakalářském programu je studentů 35-40, pokračovalo jich 25. Evidujeme obrovský 

převis poptávky před nabídkou. 

Pokorná Ještě dodám, že již bylo podaných okolo 170 přihlášek, je to tak každoročně a jedná se 

o studenty z celé republiky, nejenom o ty naše. Díky kvalitě pregraduálu jsou však 

převážně úspěšní především naši studenti. 

 

Schválení přeměny studijního oboru Fyzioterapie na studijní program Aplikovaná fyzioterapie 

 

Počet přítomných členů před hlasováním: 26 

Pro:   26 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona o 

vysokých školách souhlasí s návrhem přeměny studijního oboru Fyzioterapie na studijní 

program Aplikovaná fyzioterapie (typ magisterský, forma prezenční, jazyk český) a doporučuje jej 

Vědecké radě Lékařské fakulty Masarykovy univerzity ke schválení.  

 

 

6.  Dopad novely zákona č. 96/2004 Sb. do studijních plánů VL a ZL 

Pokorná Odbornou způsobilost praktické sestry mají nově získat studenti VL po 8. semestru a 

zubaři po 4 semestrech. Fakulty dostaly úkol předělat studijní plány, které se tímto 

významně mění, museli jsme postupovat jednotně, napříč ČR. Popud vznikl z důvodu 

pracovní povinnosti studentů a snahy o jejich spravedlivější odměňování (nyní totiž byli 

zařazování na pozice sanitáři a nedostali se tedy pořádně k výkonům). Ve studijních 

plánech byly provedeny změny i přes nevůli některých fakult. Nakonec jsme došli ke 

konsenzu, je to pozitivní šance na to, aby si studenti mohli osvojit některé praktické 

dovednosti. Spolupráce s panem docentem Štouračem byla skvělá, ale ještě nás spousta 

práce čeká. Celkovým výsledkem je, že budeme mít posílen předmět Základy 

ošetřovatelství a navýšené praxe v předmětech Prázdninová praxe v Ošetřovatelství I a 

II. Tímto dojde i k snížení nejistoty studentů, kteří přijdou do klinické praxe. 

Implementace proběhne od podzimního semestru 2021. V programu ZL po dohodě 

s paní proděkankou nebylo potřeba změn, již teď první ročníky naplňují požadavky, a 

mají tudíž kompetence pro zubní instrumentářku.  

Brázdil Jestli správně počítám, dojde k navýšení výuky o 55 hodin? 

Pokorná Celkové navýšení sebou nese dohromady asi 25 hodin s tím, že 5 hodin je realizováno 

formou online kurzu. Snažíme se studenty zbytečně nezatěžovat. Reálným navýšením 
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jsou letní praxe, což je ovšem nutné, abychom byli schopni nějak naplnit legislativní 

požadavky. Tyto praxe budou povinné, aby byla naplněna litera zákona. 

Děkan Děkuji paní proděkance za to, že udělala vše co mohla, aby se povinné navýšení pro nás 

co do rozsahu minimalizovalo. 

Wechsler  Děkujeme paní proděkance, tyto změny jsou pro některé citlivé, ale věřím, že praxe 

navíc nebude nikomu na škodu.  

 

7.  Zpráva předsedů komisí AS LF 

Předseda LK  V mé zprávě se hovoří o tom, že připomínky jsme vždy sdělovaly předem, tudíž 

byly zapracovány dopředu a včas. Jen drobná poznámka, kterou jsem již uváděl 

minule, a sice že do Výroční zprávy by bylo příště zajímavé uvést složení 

studentů v českých studijních programech. Jinak nemám potřebu sdělovat 

žádné další připomínky.  

Předsedkyně VK Výuková komise se scházela pokud možno osobně, ale jednali jsme i distančně. 

Diskutujeme témata dvojího typu, jednak pravidelná témata – přijímací řízení, 

akreditace studijních oborů, uzavíraní studijních programů či otevírání – zde by 

měly být kroky vedoucí ke změnám více předvídatelné, přeměny doktorských 

studijních programů. Podněty ze strany akademické obce a ze strany studentů 

řešíme také, nejvýznamnější bylo zavedení nového programu jazykový tandem, 

který slouží ke spolupráci našich studentů se studenty zahraničích programů, 

např. skrze společného vypracovávání pracovních listů. Důležitým požadavkem 

byly jasné podmínky pro vypisování zkouškových termínů, kde se snad všechny 

problémy podařilo vyřešit. Výuková komise měla práci po celou dobu a je zjevné, 

že tomu tak bude i do budoucna, resp. témata, které řešíme, se neustále 

vyskytují. Děkuji všem za spolupráci, i za to, že jste nás vždy vyslyšeli a dali na 

naše rady při hlasování.  

Předseda EK  Naše komise se vyjadřovala k Pravidlům rozpočtu a ke Zprávě o hospodaření 

fakulty. Co se týče Pravidel rozpočtu, výnosy fakulty rostly a musím konstatovat, 

že stávající rozpočtová pravidla zajišťují transfer peněz spravedlivým způsobem.  

Co se týče kontroly, můžeme některé parametry kontrolovat v ISu. K diskuzi 

vždy bývá míra solidarity, a sice jestli chceme a potřebujeme přerozdělovat. 

Začíná se mluvit o kontraktovém financování, to může být problém do 

budoucna. Patrně by znamenalo nutnost přenastavit stávající rozpočtovací 

mechanismy.  

Předsedkyně VaMK  V současném akademickém roce proběhly dvoje volby – v říjnu a listopadu, nyní 

probíhají další. Všechny volby proběhly v pořádku a bez komplikací 

Předseda AS  Poděkoval předsedům komisí a všem členům AS za jejich práci. 

 

8.  Různé 

Předseda AS Příští zasedání bude ustavující. Děkuji všem stávajícím senátorkám a senátorům 

za jejich práci a za pomoc. Těším se na spolupráci se všemi do budoucna. 
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Děkan Závěrečné slovo – chtěl bych poděkovat všem za konstruktivnost, jak jsme dokázali 

všechny věci nastavovat. Je to důležitá zpětná vazba. Těšíme se na staronový senát a 

nové senátory, děkuji těm, kteří nebudou pokračovat ve svých funkcích, za jejich 

odvedenou práci 

 

Další příspěvek již nebyl a předseda AS ukončil zasedání. 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina 

  2) Strategický záměr LF 2021 – 2028 

3) Organizační struktura LF MU 

 

 

  
  

Zapsala: Mgr. Eliška Vladíková 

 

 

   

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 25. 5. 2021 

předseda AS LF 


